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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS z 35. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 23. 5. 2022 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Jaromír Beránek, Martin Dlouhý, Radek Lacko, Tomáš 
Kalivoda, Marta Gellová, Jan Martínek 

                                                

Omluveni:  Petr Fifka, Jakob Hurrle, Tereza Nislerová, Vít Šimral 

 

Jednání řídil: Jiří Pospíšil, předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jiří Pospíšil přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP v 15:05 hod.  

Předseda výboru Jiří Pospíšil navrhuje ověřovatelkou zápisu paní Martu Gellovou.    

Hlasování: pro:  7 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelkou zápisu byla zvolena Marta Gellová. 

Bod 1: Úvod 

Předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jiří Pospíšil přechází k programu on-line jednání, ke 
kterému nebyly vzneseny námitky. Předseda navrhuje hlasovat o programu v zaslané podobě. 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR 
3. Tisk R-44132 ke schválení projektů v rámci 33. výzvy OP PPR 
4. Tisk R-43891 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR 

v roce 2022  
5. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro: 7   proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha - pól růstu ČR 

Předseda Pospíšil předává slovo zástupcům odboru FON. Vedoucí oddělení projektů Vít Čaban 
prezentuje aktuální stav čerpání programu - zasmluvněno je přes 1600 projektů ve výši 10,58 mld. Kč, 
což činí 111 % alokace programu. Ve fázi hodnocení a výběru projektů je aktuálně kontrolováno přes 
130 žádostí o podporu, v realizaci je dále dalších téměř 700 projektů.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z OP PPR. 

Hlasování:  pro:   7  proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-44132 ke schválení projektů v rámci 33. výzvy OP PPR  

Vít Čaban seznamuje členy výboru s 33. výzvou OP PPR „Energetické úspory v městské veřejné 
dopravě“ v rámci prioritní osy 2 Udržitelná mobilita a energetické úspory. Výzva byla vyhlášena dne 
14. 1. 2020 a datum ukončení příjmu žádostí byl stanoven na 31. 3. 2022. Celková alokace činila 
507,8 mil. Kč a jednalo se o výzvu průběžnou. Předloženo bylo celkem 6 žádostí s celkovou 
požadovanou podporou 507,8 mil. Kč. Ke schválení je předložena 1 žádost o alokací 23,6 mil. Kč. Pan 
vedoucí představuje projekt Dopravního podniku hl. m. Prahy, a. s. „Modernizace vzduchotechnických 
zařízení ve stanicích metra – Malostranská“ s celkovými způsobilými náklady ve výši 23,604 mil. Kč. 
Předmětem projektu je výměna zastaralých a energeticky vysoce náročných vzduchotechnických 
zařízení za moderní energeticky efektivní systém nuceného větrání s rekuperací odpadního tepla. 
Cílová skupina jsou vlastníci a uživatelé objektů, ve kterých budou realizována energeticky úsporná 
opatření.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 33. výzvy OP PPR a doporučuje ZHMP schválit žádosti o podporu. 

Hlasování:  pro: 7  proti:  0 zdržel se:  0 

 
Usnesení bylo schváleno. 
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Bod 4: Tisk R-43891 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR v roce 

2022  

Vedoucí odd. projektů FON Vít Čaban uvádí, že se jedná o rozpočtový tisk k převodu prostředků na 
vyplácení schválených žádostí o platbu a úpravě rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2022 v souvislosti 
s přijetím odvodů za porušení rozpočtové kázně na straně městských částí. Jedná se o technický 
materiál. 

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z OP PPR a doporučuje ZHMP schválit příslušný tisk. 

Hlasování:  pro: 7  proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno. 

 

 
Bod 5: Různé 
 
Ředitel FON Andrle představuje informace o agendě odboru evropských fondů MHMP po roce 2023.  
V současné době je dokončován výběr projektů v rámci OP PPR. Aktuálně je cca 130 žádostí 
v procesu hodnocení, dalších cca 700 projektů je v realizaci, přičemž termín ukončení administrace 
posledních projektů je v cca 3. čtvrtletí 2024. Uzavírání realizovaných projektů je v gesci oddělení 
finančního řízení a kontrol.  
V rámci již ukončených projektů, které jsou vázány povinností udržitelnosti, bude probíhat pravidelná 
kontrola podpořených projektů a vypořádání případných nesrovnalostí. Financování udržitelnosti by 
mělo být zajištěno z OP Technická pomoc. Tuto agendu bude nezbytné vykonávat do konce roku 
2027. Odpovědnost za tuto agendu je v gesci oddělení udržitelnosti a oddělení řízení a koordinace 
programu.  
V gesci odboru FON je rovněž agenda ITI jako nositele strategie pro Pražskou metropolitní oblast. 
Financování této agendy bude zajištěno z OP Technická pomoc na bázi navazujících 2letých projektů. 
Odpovědnost v této agendě leží na oddělení řízení a koordinace programu.  
Novou aktivitou odboru FON je grantový servis, kterým bude FON pověřen v roce 2022 v rámci 
úpravy svěřených úkolů. FON zahájil přípravu na činnost monitoringu dotačních příležitostí, přípravu 
projektových žádostí tj. konzultační a metodickou podporu odborům, zajištění procesu projektové 
přípravy a vypracování projektové žádosti a komunikace s poskytovatelem dotace před uzavřením 
právního aktu. FON bude dále zajišťovat administraci podpořených dotačních projektů, tj. správu 
projektů v monitorovacích systémech a komunikaci s poskytovatelem dotace v průběhu celého 
projektového cyklu, metodickou podporu ostatním odborům MHMP a zajištění finančních toků 
v rámci realizace projektů. Tuto činnost aktuálně připravují pracovníci oddělení projektů. 
FON dále zahájil spolupráci s KUC k zapojení Prahy do mezinárodního projektu Znalostní a inovační 
společenství v rámci zajištění funkce tzv. Co-Location Center pro Česko, Polsko, Maďarsko a 
Slovensko. Dále vyjednává s orgány veřejné správy, zejména s Národním orgánem pro koordinaci a 
řídicími orgány českých OP za účelem efektivního nastavení výzev financování z evropských fondů. 
Vyjednává rovněž o možnostech externího financování akcí HMP na národní úrovni i vůči orgánům 
EU a vykonává agendu krajského správce Informačního systému projektových záměrů MMR.  
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Do diskuze se přihlásila paní Marta Gellová, která děkuje za prezentaci a konstatuje, že tato činnost 
vypadá velmi ambiciózně a zároveň doufá, že vše naplánované vyjde. Dotazuje se na plánovaný 
výhled v odboru evropských fondů, co do činností a personálních kapacit. Tedy zda se počítá 
s nějakými personálními změnami v rámci odboru, nebo všichni zůstávají na svých pozicích. Pan 
ředitel Andrle konstatuje, že v současné době neplánuje žádné organizační změny, a to z toho důvodu, 
že tak jak je nastaven Operační program Praha – pól růstu ČR, tak musí doběhnout minimálně do 
konce roku 2023 ve stávající podobě (z důvodu nastavených pracovních postupů, oddělitelnosti funkcí, 
střetů zájmů apod.). Nyní už ale odbor připravuje poměrně velké projekty za cca 50 mil. Kč a to pro 
odbor bytového fondu do OPZ+ MPSV. Pan ředitel dále uvádí, že na odboru je k dispozici velká řada 
zkušených pracovníků, o které by byla škoda přijít tím, že program skončí bez jakékoli náhrady. 
Zároveň podotýká, že je dlouhou dobu vnímáno nevyužívání potenciálu ve vztahu k čerpání finančních 
prostředků z EU fondů. Mnoho odborů nežádalo o evropské peníze, ale i jakékoli jiné finanční 
prostředky, neboť na to nebyla kapacita. Praze dnes tyto peníze budu chybět. 
Změna agendy současného odboru FON byla předložena současnému politickému vedení, včetně 
ředitele MHMP a setkala se s pozitivním ohlasem.         
 

 

 
Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:34 hod. 

Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 13. 6. 2022 od 15 hod. 

 

 

 

 

 

 
 
   
Ověřila: Marta Gellová, členka Výboru pro evropské záležitosti ZHMP  
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


